
Podléhají Vánoce módním vlnám?

STROMEČEK DLE PANÍ MÓDY
Bez vánočního stromku by u valné většiny z nás nebyly Vánoce. No řekněte, kam by dal Ježíšek dárky? 
Smrček, borovička nebo jedlička by měly naše domovy krášlit od Štědrého dne do Tří králů.

Mnohde si však stromek našňoří hned na začátku adventu a s odstrojením rozhodně nepospíchají. Stále 
častěji je živý stromek nahrazován tím umělým. V dnešní době je už zhotovený tak, že na první pohled rozdíl 
ani nepoznáte. Dokonce i vůni jehličí si můžete koupit ve spreji.

I něco tak tradičního, jako je vánoční stromek, však podléhá módním trendům. A věřte, že existuje stále více 
rodin, které se snaží být in a stromek ladí do právě módních barev. Pokud se tedy letos nechcete 
spokojit se všehochutí ozdob či se stromkem s ozdobami slaměnými, vězte, že letošní stromek by 
měl zářit bílou barvou doplněnou pastelovými tóny, případně barvou fialovou.

ŠTĚDROVEČERNÍ VEČEŘE
Ani osvědčená klasika, bramborový salát s kapřím řízkem, si nemůže být jistá, že na ni 24. prosince dojde. 
Dbáme přece na zdravou stravu, takže hora majonézy provázená přepáleným tukem nám nesmí do baráku! 
Do toho musíme vyhovět vkusu opravdových či „módních“ dietářů. Každý z nás má asi ve svém okolí někoho, 
kdo chvilku trpí alergií na lepek, protože to je právě in, další rok se však s chutí zakousne do chleba, ale 
nevypije sklenici mléka, protože má laktózovou intoleranci. A chystejte pak štědrovečerní menu!
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V dobách před covidem a před zdražováním přibývalo lidí, kteří na Štědrý den raději vyrazili někam do 
restaurace, kde si každý dal, na co měl právě chuť. Covid a enormní nárůst cen všeho sice tuto módní vlnu 
zbrzdily, ale kdoví. I svatomartinská husa se letos v restauracích navzdory ceně těšila veliké oblibě.

PANÍ, NESU VÁM PSANÍ
Kolik hodláte letos poslat klasických vánočních pohledů? Bude jich více než SMS, mailů či jiných 
elektronických zdravic? Odpověď asi všichni známe.

Ač papírová pohlednice měla své kouzlo, pomalu umírá na úbytě a nahrazují ji moderní sdělení, která 
odpovídají naší uchvátané době. Kdo z nás má čas jít koupit pohledy, sehnat známky, vypisovat adresy i 
vánoční přání a pak ještě hledat poštovní schránku, do které pohlednice hodí? Elektronická komunikace je 
rychlejší, pohodlnější a přiznejme si, že také mnohem levnější.

DOPIS JEŽÍŠKOVI
To je snad stále neměnná jistota. Ano, diametrálně se liší to, co si přejí naše děti, od toho, co jsme si přáli 
v jejich věku my. Ale stále rozechvěle usedají s tužkou v ruce a na papír vypisují či kreslí svá přání. Žádná 
aplikace na dopisy Ježíškovi naštěstí zatím neexistuje.

A to je dobře, protože navzdory všem módním výstřelkům i technickému pokroku kouzlo Vánoc 
spočívá v něčem docela jiném a trvalém. Spočívá v napětí, očekávání, v setkávání a pospolitosti. 
Vaše blízké totiž nenahradí virtuální realita. Ta se na vás láskyplně neusměje a nevyvolá vzpomínky na 
společně strávené okamžiky.

Užijte si tedy Vánoce jak s jejich módními obměnami, tak s jejich neměnným tradičním posláním.


